
Team Ballerup spiller en vigtig rolle i
den sportslige udvikling, der banede
vejen for Ballerups udnævnelse til en
af Danmarks eliteidrætskommuner.

I dette indstik ønsker vi at fortælle om
organisationen Team Ballerup og de virk-
somheder, som deltager i dette arbejde.

Vi har talt med to repræsentanter for 
bestyrelsen, Tom Lund fra PBS og Preben 
Rosell fra it-firmaet eteams. De fortæller 
om årsagerne til, at de valgte at gå ind i
arbejdet. De fortæller om de fordele, der 
er knyttet til medlemskab af Team Ballerup
set fra virksomhedens og medarbejdernes 
synsvinkel. 

Vi har også talt med en lokal idrætsudøver,
der har fået støtte fra Team Ballerup for at
belyse den udvikling og de sportslige og
menneskelige resultater, som legaterne fra
Team Ballerup har givet unge sportsudø-
vere.

Team Ballerup er udsprunget af Ballerup
Kommunes idrætspolitik. Den anbefaler at 
etablere et samarbejde mellem idræt,
kommune og erhvervsliv. 

Følgende virksomheder støtter
Team Ballerup
• Ballerup Erhvervsråd
• Ballerup Kommune
• Den Danske Forskningsfond
• eteams
• Fujitsu
• Fujitsu-Siemens
• GN Store Nord
• IKON
• Infocare
• PBS
• Sonofon
• Zleep Hotels

Kontakt Team Ballerup
Fritids- og idrætsinspektør
Peter Bøgelund
Ballerup Kommune
Hold-an Vej 7
2750 Ballerup
Tlf: 4477 3006
Mail: pbl@balk.dk

TEAM BALLERUP SPONSORER

Ballerup Erhvervsråd
blev stiftet i 1987 med den 
hensigt at være et binde-
led mellem kommunens 
virksomheder.

Ballerup Kommune
• Vi satser på mennesker
• Vi satser på Grøn puls

– Sund puls
• Vi satser på Kultur,

der binder sammen
• Vi satser på Viden,

der vil frem

Den Danske 
Forskningsfond
CCBR har til formål at 
opdage og udvikle bedre
metoder til at diagnostic-
ere, forebygge og behandle
sygdomme hos mennesket.

TILLÆG TIL BALLERUP BLADET
UDGIVET AF BALLERUP KOMMUNE I SAMARBEJDE MED BALLERUP BLADET
MARTS 2009

Team Ballerup
www.teamballerup.dk

Team Ballerup repræsenterer et tæt samarbej-
de mellem Ballerup Kommune og 10 lokale er-
hvervsvirksomheder. Formålet er at støtte eliten i 
Ballerups rigt forgrenede idrætsliv. Forbilledet er 
Team Danmark, der igennem otte år havde Bal-
lerups borgmester, Ove E. Dalsgaard, som for-
mand. Han fortæller: - I mine år som formand 
for Team Danmark oplevede jeg på tæt hold 
nødvendigheden af økonomisk støtte til danske 
idrætsfolk med ambitioner om internationale re-
sultater.

Jeg foreslog derfor en række virksomheder tilbage 
i slutningen af 1990’erne, at vi etablerede en 
pendant til Team Danmark her i Ballerup. Formå-
let skulle være at støtte de enkelte  talenter med 
øremærkede beløb efter ansøgning fra deres re-
spektive klubber. Heldigvis var der opbakning til 

dette forslag fra erhvervslivet i kommunen, og
siden årtusindeskiftet har Team Ballerup uddelt
tre millioner kroner til unge løfterige talenter på
vej mod en international sportskarriere.

Medlemskab
Team Ballerup ledes af en lille bestyrelse med
borgmester Ove E. Dalsgaard som formand.
Bestyrelsen består endvidere af Preben Rosell,
Peter Spelt, Henrik Norre Nielsen og Tom Lund.
Ballerup Kommune betaler 215.000 kroner om
året til Team Ballerup, mens de deltagende virk-
somheder bidrager med  hver 50.000 kroner.

Der påhviler de klubber, der modtager støtte
fra Team Ballerup, en række forpligtelser i form
dokumentation for, at pengene anvendes til de 
øremærkede formål. Yderligere har klubben pligt
til at orientere om Team Ballerup og offentliggøre
resultater, der dokumenterer de udvalgte atleters
idrætsmæssige udvikling.

>>

Borgmester Ove E. Dalsgaard har i kraft af sit mangeårige formandskab for Team Danmark affyret startskud-
det til Team Ballerup. Her er det dog årets 6 dages løb, der bliver skudt i gang.

Tre millioner kroner 
til Elitesporten
Team Ballerup støtter kommunens 
mest lovende atleter efter indstilling 
fra idrætsklubberne.



TEAM BALLERUP

Team Ballerup giver 
din virksomhed profil,
indflydelse og resultaterTeam Ballerup er en erhvervsklub for 

virksomheder i Ballerup Kommune 
samt for virksomheder med en særlig 
tilknytning til Ballerup Kommune og/
eller medlemmerne i Team Ballerup.

Erhvervsklubbens formål er at yde støtte 
til udvikling af eliteidrætten i Ballerup 
Kommune for derved at profilere Ballerup 
som et centrum for dynamik og foretag-
somhed. 

Team Ballerup arbejder lokalt efter de 
samme principper som Team Danmark og 
styrker hermed vækstlaget for hele Dan-
marks idrætselite. Team Ballerup forsøger 
at udvikle et nært samarbejde mellem 
erhvervsliv, Ballerup Kommune og de 
lokale idrætsforeninger for at skabe for-
udsætninger for sportslige resultater, der 
kan sætte Ballerup på landkortet som 
topidrætsby.

Ved den seneste uddeling – i januar 2009 
– blev der uddelt 477.000 kroner til 11 for-
skellige idrætsprojekter. 

Følgende foreninger fik tildelt penge 
til forskellige elite- og talentudvik-
lingsprojekter: 
• BMS Skak (12.000)
• Ballerup Atletik Klub (20.000) 
• Basketballklubben BMS (30.000)
• Ballerup Bordtennisklub (30.000)
• Ballerup Base & Softball Klub (30.000)
• Kofukan Karate (15.000)
• Ballerup Taekwondoklub (35.000)
• Jonstrup Basketball Klub (40.000)
• DCR Ballerup (40.000)
• Svømmeklubben Triton (50.000) 
• SIF Fodbold (175.000)
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Fujitsu-Siemens 
Computers
den nye it-gigant, leverer
avanceret teknologi til 
såvel erhvervs-
virksomheder som den
private bruger.

Fujitsu Invia 
er en nordisk konsulent-
drevet IT-servicevirksom-
hed med fokus på digital 
forvaltning, forretningsløs-
ninger, og outsourcing.

e-teams 
leverer ledelsesrådgiv-
ning, applikationer og in-
frastruktur til anvendelse
for offentlige og private 
organisationers interne 
og eksterne effektivitets 
udvikling.

Tre millioner kroner til Elitesporten (forsat)

Betydning
Team Ballerup er en vigtig faktor i Ballerup Kom-
munes idrætsprofil og stærkt medvirkende til, 
at Ballerup Kommune nu har indgået en fireårig 
kontrakt med Team Danmark om at være en 
såkaldt eliteidræts kommune. 

Det indebærer blandt meget andet, at Hede-
gårdsskolen i de næste år bliver en idrætsskole, 
hvor alle eleverne  tildeles flere idrætstimer end 
eleverne på de øvrige folkeskoler. Samtidig bliver 
det muligt at indhente ekspertise og coaching fra 
de nationale specialforbund, der varetager inte-

resserne for de seks idrætsgrene, som man har 
valgt at satse på, nemlig  atletik, svømning, kvin-
defodbold, Taekwon Do , banecykling, bordtennis
for piger.

Blandt de første elite idrætsudøvere, der modtog
støtte fra Team Ballerup, var svømmeren Dennis
Otzen, der fik støtte til træningsophold i Italien,
således at han kunne kvalificere til de Olympiske
Lege i Sydney i 2000.

Siden da har blandt andre Rosenlund Volley Ball
Klub, Ballerup Atletik Klub, Ballerup TaekwonDo
Klub og Skovlundes kvindefodbold modtaget
flerårige støttebeløb fra Team Ballerup.

Som tidligere nævnt er Ballerup Kommunes sta-
tus som idrætskommune er følge af arbejdet i 
Team Ballerup. Tankerækken bag Team Ballerup
fører imidlertid endnu videre. Hedegårdsskolen 
er blevet til byens idrætsskole, og det har skabt 
visionen om, at andre skoler i kommunen også 
får hver deres speciale f.eks. inden for de såkaldt 
kreative discipliner med ekstra timer til eleverne 
i de udvalgte fag. 

Borgmester Ove E. Dalsgaard lægger ikke skjul 
på sin vision om, at en skole kunne ønske at spe-
cialisere sig i sang, en anden i teater, en tredje 
i design, en fjerde i…..ja kun fantasien sætter 
grænser.

Sport på topplan kan ikke leve uden sponsorer,
men hvad får sponsorerne ud af deres penge?
Tom Lund har mange års erfaring inden for 
elitesport og management i store virksomheder.
Nøgleordene i hans vurdering af vekselvirkning-
en mellem sponsorkronerne og moderne virk-

somhedsledelse er profil, indflydelse og resul-
tater.
Vigtige elementer i den profil, som PBS præsen-
terer, er ønsket om at vise ansvarlighed, respekt 
og glæde for samarbejdet med Ballerup Kom-
mune igennem mange år.

Senior Manager Tom Lund: - Det sker blandt 
andet ved at støtte de initiativer, som Ballerup 
kommune inviterer til. Vort medlemskab af Team 
Ballerup er et eksempel herpå. Deltagelsen i 
Team Ballerup placerer PBS som en lokal virk-

Tom Lund, Senior Manager i PBS i 
Ballerup og formand for Danmarks 
Cykle Union, vurderer samspillet 
mellem Team Ballerup og PBS.

Senior manager i PBS Tom Lund
- Jeg konstaterer, at den faglige debat, der 
opstår, når Team Ballerup mødes ved større 
begivenheder, i høj grad er med til at optimere 
og udvikle de deltagende virksomheders poten-
tiale og business to business relationer. Jeg 
ser derfor gerne, at mange flere virksomheder 
kommer med i Team Ballerup.

Hvad er 
Team Ballerup?



Det er den erfaring, som direktør Preben 
Rosell har gjort gennem sit engagement i 
Team Ballerup. Han er direktør for it-virk-
somheden e-teams, der var med i Team Bal-
lerup fra starten i 2000.

Sammen med Grantofteskolen har virksomheden 
e-teams udviklet, det som begge aktører kalder 
fremtidens teknologiske arbejdsplads til lær-
ere og elever. Alle skolens 10. Klasses elever 
og deres lærere blev forbundet med den nyeste 
teknologi, og resultatet blev Danmarks mest mo-
tiverede og fagligt bedste 10. klasses elever og 
en lærestab, der gløder af inspirerende entusi-
asme og nærvær.

Ifølge skoleleder Jan Møller repræsenterer pro-
jektet det hidtil mest markante fremskridt i en 
lang række af teknologiske hjælpemidler, der i sin 
tid begyndte med spolebåndoptageren og kopi-
maskinen. Han siger:  - I mine øjne er projektet 
en revolution i den pædagogiske udvikling.

For e-teams blev projektet en vigtig løftestang 
til flere opgaver og et større markeds potentiale, 
ikke mindst fordi Team Ballerup også i høj grad er 
et business to business fællesskab.

Tættere på
Ballerup er på mange måder en kommune, der 
kalder på følelserne. Mange aktører er imponere-
de over den kultur og holdning, der præger dag-
liglivet i byen, og blandt dem er også e-teams 
direktør Preben Rosell.

Han og hans familie har boet i Ballerup i en men-
neskealder, og hans børn er vokset op i Grantoften. 
Han fortæller. – Arbejdet med Team Ballerup gav
mig et helt nyt billede af Ballerup. I det øjeblik
man kommer ud i de enkelte idrætsforeninger, så
oplever man et engagement, en kreativitet og et
gå-på-mod, som er ganske uventet.

Her er det så, at man føler en stor tilfredsstillelse
ved at se og opleve, at ens indsats som medlem
af Team Ballerup, giver livskvalitet, ny energi og
inspiration til at nå toppræstationer for mange
borgere med relationer i sportsverdenen. Det er 
en stærkt motiverende faktor.

E-teams er en IT- virksomhed, der tilbyder såkaldt 
grønne og dermed C02- neutrale  it-løsninger,
e-Handels-løsninger, elektroniske henvendelses
systemer og service forbedringsløsninger i et
samarbejde med de bedste producenter på det
danske marked.

Disse løsninger leveres med vægt lagt på service
og kvalitet til private firmaer og offentlige organi-
sationer, heriblandt mange kommuner. Blandt de
største kunder/samarbejdspartnere kan nævnes
Fujitsu-Siemens Philips, F.L. Smidth, Køge, Fred-
eriksberg og Ballerup kommune.

www.e-teams.dk

Flere opgaver og
stærkere lokal forankring

TEAM BALLERUP

InfoCare 
Den 1. april 2001 opstod 
et nyt IT-serviceselskab
i Danmark, den norske
koncern InfoCare ASA 
etablerede et servicesel-
skab udover det selskab
som hidtil har drevet moni-
torreparations-service.

IKON Office Solutions A/S 
er leverandør af dokument-
håndterings løsninger
inden for printere, multi-
funktionelle produkter,
software løsninger, papir &
forbrugsstoffer samt print 
og offset produktion.

GN Store Nord 
har siden 1869 skabt for-
bindelse mellem mennes-
ker. De første mange år
som telegrafselskab. I dag
som producent af headset,
høreapparater og audio-
logisk diagnoseudstyr til
mennesker verden over.

somhed der gerne profilere sig i lokalsamfundet 
ved at være med til at følge gode projekter på vej 
til gavn for borgerne på mange niveauer.

Medlemskabet af Team Ballerup spiller også en 
vigtig rolle indadtil i forhold til virksomhedens 
800 medarbejdere, hvor en del også er bosid-
dende i Ballerup Kommune. Tom Lund udtrykker 
det på denne måde: - Virksomhedens engage-
ment i Team Ballerup giver medarbejderne en
status som lokale ambassadører for en seriøs,
velrenommeret koncern, der er med til at øge 
selvværdet og livskvaliteten i lokalsamfundet på 
det helt nære plan, og det er ganske vigtigt.

Han fremhæver endvidere, at netværket i og om-
kring Team Ballerup, bestående af virksomhed-
erne, Ballerup kommunale administration og
politiske forum skaber en behagelig dialog mel-
lem parterne, der fremmer vilkårene for virk-
somhedernes vækst og muligheder for udvikling
og tilpasning i lokalsamfundet og på det inter-
nationale marked. Her er flere af Team Ballerup-
medlemmerne  aktive spillere, heriblandt PBS.

Tom Lund: - Dialogen skaber resultater og hur-
tige beslutninger. Virksomhederne i Team Balle-
rup kæmper stort set med de samme eksterne 
problemer, som f.eks. de trafikale forhold, der er 
en følge af den voksende  trafiktæthed. Her er 
det vores indtryk, at Ballerup kommune lytter, 
og gør en stor indsats for at bedre forholdene. 
Jeg må samtidig konstatere, at den faglige debat, 
der opstår, når Team Ballerup mødes ved større 
begivenheder, som f.eks. det netop gennemførte 
World Cup stævne i banecykling i Ballerup Su-
per Arena, i høj grad er med til at optimere og 
udvikle de deltagende virksomheders potentiale 
og business to business relationer. Jeg ser der-
for gerne, at mange flere virksomheder kommer 
med i Team Ballerup – til gavn for elitesporten og 
til gavn for borgerne og virksomhederne.  

PBS har haft domicil i Ballerup siden 1983, og
virksomhedens 800 medarbejdere administrerer 
bland andet alle kreditkort transaktioner i verden 
med relation til danske kunder og udenlandske
kunder i Danmark. Samtidig udvikler PBS også 
nye software systemer, der honorerer fremtidens 
behov for den voksende internethandel.

www.pbs.dk

Et lokalsamfund som Ballerup indeholder mange kompetencer. Kunsten er at 
forene disse og finde nye veje. Midlet er f.eks. et tværfagligt forum, som Team 
Ballerup. Her opstår nye samarbejdsrelationer, der styrker borgerne i deres 
dagligdag, samtidig med, at de enkelte aktører har stor gavn af projekterne.

Preben Rosell, 

eteams

- Jeg føler en stor
tilfredsstillelse ved at 
se og opleve, at ens
indsats som medlem af 
Team Ballerup, giver
livskvalitet, ny energi
og inspiration til at nå 
toppræstationer for 
mange borgere med 
relationer i sportsver-
denen og til lokalsam-
fundet som helhed. Det 
er en stærkt motiver-
ende faktor.

Bliv sponsor
Se mere på
www.teamballerup.dk



PBS 
udvikler og driver løsninger
inden for betalings- og 
informationssystemer, og
vi er i dag en af de ledende
leverandører af betaling-
sløsninger.

Sonofon
blev grundlagt i 1991 og
er i dag en af Danmarks
største mobiloperatører
med flere end 1,7 millioner
mobilkunder i netværket og
cirka 1.400 medarbejdere.

Zleep Hotels 
ønsker at være det førende
budgethotel i markedet,
et prisbilligt alternativ til 
traditionelle hoteller.

TEAM BALLERUP SPONSORER

Når der er OL i L London i 2012 – og igen i 2016 i
Chicago, Madrid, Rio de Janeiro eller Tokyo - så 
kan en af de danske deltagere meget vel hedde 
Maria Jensen. Den 18-årige spydkaster er allerede 
blandt de bedste herhjemme, og en af ambition-
erne er at repræsentere de rød-hvide farver ved 
de Olympiske Lege om tre år.

Udover talentet, viljen, træningen og alt det an-
det, som det kræver at blive en topatlet, så har 
Team Ballerup også en aktie i Maria Jensens vej 
mod toppen. Ballerup Atletik Klub bliver støttet af 
Team Ballerup, og det betyder bedre forhold for 
et ungt talent som Maria Jensen.

- Pengene fra Team Ballerup bliver blandt andet 
brugt til at komme på træningslejre - specielt

her om vinteren, hvor det er for koldt at træne i
Danmark. Jeg har lige været på Lanzarote, og til
påske skal jeg til Italien, fortæller Maria Jensen.

- Derudover bliver de også brugt på godt træ-
ningstøj og ordentligt udstyr. For eksempel har 
jeg lige købt et spyd af Christina Scherwin, som
jo for nylig er stoppet, tilføjer Maria Jensen, som
- udover at dyrke atletik på højt plan – går på
Falkonergårdens Gymnasium under den såkaldte
Team Danmark-ordning.

En af dem, som tror på, at Maria Jensen kan blive
den nye Christina Scherwin, er formand i Ballerup
Atletik Klub, Ulrich Engmark. Han er imponeret
over den unge spydkaster.

- Maria er allerede i eliten nu og blandt de bed-
ste herhjemme. Hun arbejder meget målrettet,
er meget engageret, og så er hun nærmest træ-
ningsnarkoman, fortæller Ulrich Engmark, som
spår en stor karriere for den ambitiøse pige. En
stor karriere, som er blevet hjulpet på vej af støt-
ten fra Team Ballerup.

Maria Jensen var i slutningen af januar/
starten af februar på træningslejr på Lan-
zarote. Her følger hendes egen beretning 
fra turen.

Efter skulderskade og operation i knæet havde 
vi på forhånd ikke forventninger om, at det ville 
blive en træningslejr med fuldt drøn på, hvor alle 
kræfter skulle bruges. Vores håb var bare, at 
træningen kunne vise, at det går den rigtige vej.

Den dag vi ankom til Lanzarote var fredag, og 
vi var først på La Santa Sport og indlogeret ved 
16 tiden, så vi havde ikke noget seriøst på træ-
ningsprogrammet. I stedet sad vi i Poolbaren og 
bakkede vores danske EM-håndboldherrer op. 
Bagefter tog vi en omgang beachvolley, hvor vin-
den havde en afgørende virkning på at mig og 
Heidi tabte til Michael og Thomas ;-)

Resten af ugen havde vi to træningspas hver dag 
- på nær to dage, hvor vi kun havde ét trænings-
pas. Efter min første træning med spyd fandt vi 
frem til de ting, som vi skulle fokusere på, og 
træningen forløb uden smerter i skulderen. Jeg 
kunne mærke det i skulderen dagen efter, og vi 
fandt derfor ud af, at jeg kun skulle kaste spyd 
hver anden dag.

Efter ordre fra min fysioterapuet havde jeg is på 
både knæ og skulder i 20 minutter efter hvert 
træningspas. Jeg blev dog alligevel øm i knæet 
med den øgede træningsaktivitet, og vi måtte 
droppe halve ben i vægttræningslokalet. Jeg 
kørte mine genoptræningsprogrammer uden 
problemer, så det er positivt at jeg langsomt kan 
komme i gang igen.

Vejret var varmt, men blæsende og enkelte regn-
byger. Vi var dog nede og ligge ved poolen næs-
ten alle dage i pauserne, og ellers hyggede vi om 
aftenen med håndbold de første par dage - og 
ellers shows eller minigolf. Men alt i alt var det 
positivt det jeg kunne lave især med skulderen og 
jeg havde nogle gode træningspas, som sagtens 
kan bruges at tænke tilbage på selvom det var 
på græs og langsomt vi lavede det. En god træ-
ningslejr, der godt ku ha været længere ;-)

Hilsen Maria

På vej mod OL med hjælpL
fra Team Ballerup

Dagbog fra
Lanzarote

Støtten fra Team Ballerup er med-
virkende til, at 18-årige Maria Jen-
sen fra Ballerup Atletik Klub er godt 
på vej mod en stor idrætskarriere 
som spydkaster.
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